



# **BEZBEDNI NOVINARI**

**SIGURNA  
L!NIJA**  
0800 100 115



Policijsko postupanje u Beogradu tokom avgusta  
(foto: Gavriilo Andrić)

## **MONITORING MEDIJSKE SCENE U SRBIJI ZA MESEC AVGUST 2025. GODINE**

# UVOD

Monitoring medijske scene izrađuje se s ciljem kontinuiranog praćenja događaja i procesa koji utiču na stanje medijskih sloboda u Republici Srbiji. U fokusu monitoringa nalaze se: sloboda izražavanja; praćenje implementacije postojećih propisa; usvajanje novih propisa, ali i izmene i dopune aktuelnih, kako iz oblasti medija, tako i iz drugih oblasti koje na direktan ili indirektan način utiču na slobodu medija; kao i analiza tužbi koje, prema oceni stručne javnosti, imaju karakter SLAPP tužbi (strateških tužbi protiv učešća javnosti) usmerenih prema novinarima i medijima.

Za izradu monitoringa koriste se javno dostupni podaci, podaci dobijeni od novinara, urednika i drugih medijskih radnika, novinarskih udruženja i medijskih asocijacija, kao i od državnih i nedržavnih organa.

Tekst ovog Monitoring izveštaja uradio je stručni monitoring tim iz advokatske kancelarije „Savović”, u saradnji sa ANEM-om.

## Podrška:

Овај пројекат финансира  
Европска унија



**#EY  
ЗА ТЕБЕ**

B | T | D The Balkan Trust  
for Democracy

A PROJECT OF THE GERMAN MARSHALL FUND



**Norway**

# I SLOBODA IZRAŽAVANJA

Međunarodna organizacija Reporteri bez granica upozorila je javnost na to da je nasilje nad medijskim radnicima u Srbiji dostiglo „tužan rekord“. Za manje od dva meseca dokumentovana su 34 fizička napada koje su nad medijskim radnicima izvršili politički aktivisti i pripadnici policije. U saopštenju te organizacije navodi se da su četrnaest napada izvršile nasilne pristalice Srpske napredne stranke (one koje su napadale i mirne demonstrante, nekad čak pripadnike policije), dok su preostalih dvadeset napada izvršili pripadnici policije. Organizacija Reporteri bez granica pozvala je zemlje članice Evropske unije i Evropski parlament da srpskim vlastima pošalju jasan signal da je njihova pasivnost, i moguća saučesnička uloga, nespojiva sa ambicijama Srbije da postane članica EU.<sup>1</sup>

Od početka godine, beleži Nezavisno udruženje novinara Srbije, tokom avgusta je zabeležen najveći broj napada na novinare i najveći broj pretnji i pritisaka kojima su izloženi. Reč je o ukupno 46 incidenata uperenih prema medijskim radnicima. Fizičkim napadima najviše su bili izloženi medijski radnici koji su izveštavali sa građanskih protesta. Kao naročito zabrinjavajući naveden je podatak koji se odnosi na postupanje policijskih službenika. Od ukupno 25 fizičkih napada, evidentira NUNS, četrnaest su izvršili policijski službenici.<sup>2</sup>

Prema nalazima Slavko Ćuruvija fondacije, tokom avgusta novinari i mediji bili su najmanje 137 puta izloženi napadima visokih državnih zvaničnika. Te napade realizovali su tokom svojih javnih nastupa i putem društvenih mreža. U kampanjama su osim predsednika Srbije i predsednice Narodne skupštine Republike Srbije, saopštavaju iz Slavko Ćuruvija fondacije, učestvovali gotovo svi članovi Vlade Republike Srbije, među kojima je i ministar informisanja i telekomunikacija Boris Bratina.<sup>3</sup>

Glavni i odgovorni urednik TV Informer Dragan J. Vučićević uživo u programu pokazivao je i komentarisao intimne fotografije Nikoline Sinđelić, studentkinje i aktivistkinje koja je javno svedočila o policijskom nasilju koje je, prema njenim rečima, doživela nakon protesta održanog 14. avgusta, u garaži zgrade Vlade Republike Srbije. Komandir Jedinice za obezbeđenje određenih ličnosti i objekata (JZO) Marko Kričak, rekla je Nikolina, pretio joj je silovanjem, udarao ju je i šamarao. Preko svog advokata, ona je protiv Marka Krička podnela krivičnu prijavu.

Tog dana Nikolina Sinđelić nije bila jedina koja je odvedena u garažu Vlade Republike Srbije. Informacije do kojih je došao istraživački portal BIRN govore o tome da su tokom protesta održanog 14. avgusta pripadnici JZO-a uhapsili i u garažu Vlade Republike Srbije „odvukli“ najmanje petnaest osoba. Putem intervju a i uvidom u iskaze devetoro ljudi, istraživački portal BIRN zaključio je da su te osobe, od kojih se većina ranije nije poznavala, na gotovo identičan način opisale postupanje pripadnika JZO-a i komandanta te jedinice prema njima.<sup>4</sup>

Stručna javnost najoštrije je osudila postupanje glavnog i odgovornog urednika

Dragana J. Vučićevića i podsetila na to da deljenje intimnih snimaka predstavlja kršenje prava na privatnost, dostojanstvo i zaštitu od sekundarne viktimizacije, te da je postupak glavnog i odgovornog urednika TV Informer u suprotnosti sa profesionalnim kodeksom i odredbama Krivičnog zakonika Republike Srbije.<sup>5</sup>

Na istom mediju, krajem avgusta, praćeni nizom malicioznih i tendencioznih tvrdnji o većem broju organizacija civilnog društva, izneti su podaci o načinu na koji se one finansiraju, o projektima koje realizuju i o iznosima koje za obavljene projekte dobijaju. Naročito zabrinjava činjenica da su se među objavljenim informacijama našle i transakcije sa bankovnih računa. Neke od organizacija čiji su podaci objavljeni jesu Nezavisno udruženje novinara Srbija i velik broj nezavisnih lokalnih medija.<sup>6</sup>

Kada je reć o targetiranju, Asocijacija nezavisnih elektronskih medija najoštrije je osudila (i) ono usmereno putem društvene mreže X na advokata Ivana Ninića, koji aktivno pruža pravnu pomoć studentima i aktivistima izloženim najrazličitijim vrstama pritisaka od strane vlasti i koji javno kritikuje kršenje ljudskih prava i zloupotrebu institucija. O njemu su u video-uratu iznete opasne tvrdnje da je agent CIA i da su „srpske službe, nakon godinu dana praćenja, prikupile dokaze o njegovoj saradnji sa albanskim okupatorima na Kosovu i Metohiji”. U istom video-materijalu televizija N1 i Nova S predstavljene su kao mediji čiji je zadatak da destabilizuju Srbiju. ANEM je podsetio na to da je na „sličan način, medijskim linčom i emitovanjem spota punog laži, bio targetiran i kosovski političar Oliver Ivanović, koji je ubrzo nakon toga ubijen, 2018. godine”.<sup>7</sup>

## **II NAPADI, PRETNJE I PRITISCI**

### **Fizički napad na Darka Simića, novinara Jutjub kanala Politički globus Srbije**

Novinar Darko Simić, koji je na sebi imao vidljivo istaknutu pres karticu, [napadnut](#) je na građanskom protestu koji se održavao na Novom Beogradu. U trenutku napada novinar je snimao dešavanja u neposrednoj blizini prostorija SNS-a. Učesnici protesta približavali su se u koloni kad se iz grupe lica organizovanih da „čuvaju” prostorije vladajuće stranke, nepoznati muškarac zaleteo ka novinaru, udario ga pesnicom u obraz i uzviknuo: „Šta snimaš?”.<sup>8</sup>

Prema rečima Nezavisnog udruženja novinara Srbije, novinar se odmah nakon napada obratio prisutnom policijskom službeniku, koji mu je rekao da napad prijavi u najbližoj policijskoj stanici. Nakon izvesnog vremena, prisutni policijski službenik ipak je od Simića uzeo neophodne podatke, uz reči da predstoji preduzimanje daljih koraka.<sup>9</sup> Asocijacija nezavisnih elektronskih medija obavestila je javnost da je snimak napada prosleđen kontakt tački u Trećem javnom tužilaštvu.<sup>10</sup>

### **Napadi na novinare tokom izveštavanja sa protesta u Vrbasu i Bačkoj Palanci**

Na protestu „Ovo je naš grad” održanom 12. avgusta u Vrbasu napadnuti su asistent snimatelja medija N1 Andrej Stamenković i glavni urednik portala Mašina Marko Miletić. Pristalice vladajuće stranke okupljene građane gađale su zaleđenim flašama, kamenicama i pirotehničkim sredstvima.<sup>11</sup> Andreja Stamenkovića pogodili su kamenom, u predelu ramena i stomaka, Miletića zaleđenom flašom i vatrometom. Na [video snimku](#) koji je portal Mašina objavio, vidi se da je novinar prisutnim pripadnicima policije ukazao na to da je povređen i više puta od njih tražio da spreče nasilje nad građanima. Međutim, oni nisu reagovali.<sup>12</sup> Redakcija N1 saopštila je da su se policijski službenici sve vreme ponašali vrlo pasivno. Iako su novinari na sebi imali vidna obeležja svoje profesije, policajci nisu preduzeli ništa da ih zaštite.<sup>13</sup>

U Bačkoj Palanci napadnuta je Jovana Danilov, novinarka medija Bap Vesti. Novinarki su, saopštava NUNS, brutalno pretili simpatizeri vladajuće stranke i gađali je različitim predmetima. Prisutni pripadnici policije na to nisu reagovali.<sup>14</sup>

Kritikujući držanje policije, novinarska udruženja i medijske asocijacije pružili su snažnu podršku svojim kolegama.<sup>15</sup>

Novinarska udruženja i medijske asocijacije hitro su reagovala. Traži se procesuiranje napadača i podseća na to koliko važan zadatak za pravovremeno i objektivno izveštavanje javnosti obavljaju lica koja snimcima i fotografijama beleže događaje koji dominantno boje vreme u kom živimo.<sup>16</sup>

## Napad na reportera Marka Dragoslavića

Dok je, sa javne površine, fotografisao građevinske radove koji su se, bez dozvole nadležne inspekcije, obavljali na jednom objektu, Marka Dragoslavića pretukao je nepoznati muškarac.<sup>17</sup> Fizičkom napadu prethodila je pretnja: „Sada ćemo da te ubijemo”. Za to vreme, druga osoba udarila je novinara svojim vozilom. Bežeći od napadača, Dragoslavić se sklonio u obližnju cvečaru. Muškarac koji je jurio za njim uspeo je da ga stigne i obori na zemlju. Prema Dragoslavićevim rečima objavljenim na društvenim mrežama, napadač ga je šamarao, udarao ga pesnicama u glavu, kolenima mu pritiskao grudni koš, davio ga i pljuvao.<sup>18</sup>

Slučaj je prijavljen policiji. Policijski službenici izašli su na lice mesta, sačinili službenu belešku i Dragoslaviću ponudili lekarsku pomoć. Nakon nekoliko sati, priveden je muškarac osumnjičen za napad.<sup>19</sup>

Organizacije koje se bave pitanjem zaštite bezbednosti medijskih radnika — reagovala su na napad. Oštro su ga osudile i zahtevale hitno procesuiranje napadača.<sup>20</sup>

## Napad na novinare tokom protesta organizovanih pod sloganom „Srbijo, probudi se!”

Tokom protesta održanih pod sloganom „Srbijo, probudi se!”, 13. 8. 2025. godine, u velikom broju gradova u Srbiji (protesti su organizovani kao reakcija na incidente koji su se prethodne večeri dogodili u Vrbasu i Bačkoj Palanci) — povređeno je više medijskih radnika.<sup>21</sup>

Udruženje novinara Srbije, primenjujući mehanizam Stalne radne grupe za bezbednost novinara, prijavilo je napad na glavnog urednika portala 192 Nikolu Bilića. Bilić je pre napada sedeo sa suprugom u jednom novosadskom kafiću. Ustao je kako bi snimio studente organizatore protesta iz kojih se kretala grupa maskiranih lica koja su bacala topovske udare. Dok je snimao, osetio je udarac s leđa. Savio se, nakon čega su nepoznate osobe, neke sa maskom na licu, počele da ga udaraju, prvo pesnicama, pa potom štanglama.<sup>22</sup> Tokom napada, Biliću je ukraden mobilni telefon.<sup>23</sup>

U prijavi koju je podneo UNS, stoji da je novinar pozvao i policiju i hitnu pomoć, ali da se oni nisu odazvali. U pratnji svog prijatelja, Bilić je otišao u policijsku stanicu da prijavi napad. Na poziv policije, Hitna pomoć se odazvala. Pregledali su novinara i dali mu uput za Urgentni centar. Slučaj je, prema saopštenju UNS-a, preuzelo Više javno tužilaštvo u Novom Sadu.<sup>24</sup>

Žarko Bogosavljević, urednik medija Razglas, snimao je incidente koji su se događali ispred prostorija SNS-a u Stražilovskoj ulici. Grupa maskiranih mladića, sa letvama u rukama, jurišala je niz ulicu. Kada ih je video, Bogosavljević je krenuo ka njima. U izjavi koju je dao za UNS, rekao je da mu je udarac zadao nepoznati mladić koji se zaletao ka njemu. Na sreću, Bogosavljević je na sebi, osim prsluka na kom je bila novinarska oznaka, imao zaštitnu opremu: kacigu i pancir, što ga je zaštitilo od ozbiljnih povreda.<sup>25</sup>

Novinar Žarko Bogosavljević česta je meta napada. Prema evidenciji ANEM-a, od početka protesta Bogosavljeviću su pretili i napadali ga više od trideset puta (o tome više u [Monitoringu medijske scene u Srbiji za mesec jul 2025. godine](#)).

Ispred prostorija SNS-a u Stražilovskoj ulici, prema saopštenju portala Zoomer, napadnuta je i njihova novinarka Marina Nenadović. Novinarka je, prema svedočenju tog medija, kamenicom pogođena u rame i opečena vatrometom ispaljenim iz pravca stranačkih prostorija. Docnije su nad njom silu upotreбили i policijski službenici. Dok su potiskivali građane, policajac ju je uhvatio za ruku i odgurnuo. Nije se obazirao na to što je novinarka na zadatku, sa vidnim obeležjem svoje profesije — u pres prsluku i sa istaknutom legitimacijom.<sup>26</sup>

Fotoreporter Vojin Ivkov, za portal Cenzolovka, opisao je napad koji je pretrpeo za vreme izveštavanja iz Novog Sada kao najozbiljniji slučaj prebijanja, kakav, za šesnaest ili sedamnaest godina koliko fotografiše proteste, nije doživeo. Kako je ispričao, silu nad njim upotrebila je policija.<sup>27</sup>

Fotoreporter Gavriilo Andrić napadnut je u centru Beograda. Iz redakcije Zoomer, sa kojom Andrić sarađuje, rekli su da ga je pripadnik policije udario i oborio ga na zemlju. Ništa mu nisu značili ni Andrićev prsluk ni kaciga sa očiglednim novinarskim obeležjem, ni istaknuta legitimacija, ni to što se nalazio u društvu novinara i novinarki, na udaljenosti od oko 100 metara od demonstranata.<sup>28</sup>



Nova obavezna oprema novinara - šlem  
(selfi: Žarko Bogosavljević)

U centru Beograda napadnute su i novinarke Teodora Šulj, sa portala Zoomer, i Ana Milosavljević, iz medija Mašina. Pripadnici policije gurali su ih i sprečavali da snime njihovu intervenciju nad građaninom koga su oborili na zemlju. Osim toga što su bile ometane u radu, kažu iz redakcije portala Zoomer, novinarkama je, u direktnim porukama upućenim putem društvene mreže Instagram, poručeno da ih zbog toga što izveštavaju sa protesta — treba obesiti.<sup>29</sup>

Pripadnici policije napali su i studenta Prirodno-matematičkog fakulteta koji kao fotoreporter izveštava za više studentskih medija. Kada su primetili da je snimio njihovog kolegu koji je vukao devojkicu za kosu, i tako prekoračio zakonska ovlašćenja — saopštili su iz novinarskih i medijskih organizacija iz Srbije i regiona — pripadnici policije zgrabili su fotoreportera, udarali ga, oduzeli mu karticu iz fotoaparata i na kraju je polomili.<sup>30</sup>

Iste večeri, pripadnici Žandarmerije napali su u ulici Kralja Milana u Beogradu i studenta koji izveštava za studentski info-portal Puls generacije. Reporter je snimao napad policajca na učesnicu protesta. Kako bi ga u tome sprečio, pripadnik Žandarmerije mu je udarcem pendrekom oštetio opremu. Međutim, ni nakon što ga je pendrekom udario u potiljak, reporter nije prestao da snima. Policajcu u pomoć pritekao je kolega koji je nastojao da studentu telefon izbije iz ruke. U svom naumu je uspeo. Telefon je pao na zemlju i policajac ga je zgazio.<sup>31</sup>

Napadima je bio izložen i glavni urednik medija Mašina Marko Miletić. Dok je izveštavao sa protesta na Novom Beogradu i u Zemunu, pripadnici Žandarmerije u više navrata su ga odgurivali štitovima, ne obazirući se na to što je novinar, a što su oni znali, imajući u vidu to da su novinarska obeležja na Miletiću bila vrlo vidljiva.<sup>32</sup>

Brojne novinarske i medijske organizacije iz Srbije i regiona reagovala su na napade na novinare u noći između 13. i 14. avgusta. Napade su ocenile kao kulminaciju nasilja na koje udruženja za zaštitu bezbednosti medijskih radnika ukazuju već mesecima. Organizacije su tražile da se napadači hitno procesuiraju. U saopštenju sa kojim su istupile, apostrofiran je podatak da su od deset slučajeva napada — šest učinili pripadnici policije. Zbog toga su od MUP-a tražile da se utvrde slučajevi zloupotrebe i prekoračenja ovlašćenja od strane policijskih službenika, a zbog diskriminacije medija do koje je došlo na konferenciji za štampu koju je MUP organizovao 14. avgusta<sup>33</sup> — uputile su protest.

Međunarodna i Evropska federacija novinara pridružile su se apelima UNS-a i NUNS-a da policija zaustavi nasilje nad novinarima i osigura im bezbednost za vreme izveštavanja sa protesta. Generalni sekretar Evropske federacije novinara (EFJ) Rikardo Gutijeres procenio je da su srpske vlasti aktivno uključene u brutalnu represiju nad novinarima. U saopštenju EFJ-a navedeno je da oni, uz pomoć svojih partnera u Srbiji, dokumentuju slučajeve nasilja nad novinarima, da su učinioci identifikovani i da će biti pozvani na odgovornost.<sup>34</sup>

Televizija N1 upitala je Evropsku komisiju kada će se aktivnije uključiti u zaštitu ljudskih prava i prava novinara u Srbiji. U odgovoru koji su dobili stoji da Evropska unija snažno osuđuje svaki vid nasilja, uključujući i pretnje novinarima. Naglasili su važnost toga da nezavisnim medijima budu obezbeđeni uslovi da deluju kao kontrolori vlasti, s ciljem da se poveća transparentnost i odgovornost delovanja javnih funkcionera i institucija.<sup>35</sup>

## Fizički napad na Vuka Cvijića, novinara medija Radar

Vuk Cvijić napadnut je tokom izveštavanja sa protesta ispred zgrade Generalštaba u Beogradu, 15. avgusta. Kako je rekao, pre napada, zajedno sa svojim prijateljima i kolegama, mirno je stajao ispred kordona policije. Nigde unaokolo nije bilo incidenata.<sup>36</sup>

S leđa mu je prišao uniformisani policajac u opremi za razbijanje demonstracija i nepoznatom tečnošću u spreju poprskao ga po vratu i desnoj strani lica.<sup>37</sup> Nakon nekog vremena, osetio je da ga koža peče i usledilo je slepilo koje je trajalo najmanje sat vremena. U bolnici mu je pružena stručna pomoć, a posledice napada osećao je do ranih jutarnjih časova.<sup>38</sup>

Utisak novinara TV Nova Marka Novičića, svedoka događaja, jeste da je Vuk bio jedina meta. Novičić je za Radar rekao: „To me i navelo na zaključak da nije bio nasumično odabran, već napadnut sa jasnim ciljem od strane tog uniformisanog lica”.<sup>39</sup>

Snažno osuđujući napad na Vuka Cvijića, kolege su mu pružile podršku.<sup>40</sup>

Podseća se na to da je Vuk Cvijić u poslednja dva meseca dva puta napadnut od strane pripadnika MUP-a. O napadu koji se dogodio ispred Pravnog fakulteta — više u [Monitoringu medijske scene za mesec jul 2025. godine](#).

## Novinari, pripadnici policije su tu. Osećate li se bezbedno?

Tokom građanskog protesta održanog u centru Beograda 14. avgusta, kordon policije postavljen u blizini zgrade Generalštaba pomerio se, ostavljajući pristalicama vladajuće stranke put ka novinarima. Uzvikujući: „Hajde, snimajte, sada snimajte”, „Sad snimajte, pičke novinarske”, pristalice SNS-a jurnule su ka novinarima, koji su bili prinuđeni da beže.<sup>41</sup> Napadnuto je više novinara iz redakcija: Zoomer, Mašina, N1, Nova S, Puls generacije, Blokadar i Danas. Prema uvidima Nezavisnog udruženja novinara Srbije, niko od njih nije zadobio povrede.<sup>42</sup>

U bazi SafeJournalists mreže zabeležen je napad koji se istog dana dogodio na fotoreportera Relju Jarkovačkog. Kao i druge njegove kolege o kojima je bilo reči, i Jarkovački je na sebi imao vidljivo novinarsko obeležje — pres prsluk i novinarsku legitimaciju, koju mu je strgao starešina policijske jedinice, optužujući ga da nije novinar. Kako se navodi u bazi, Jarkovačkom je rečeno da ne sme da snima policiju, iako je bio na novinarskom zadatku i pokušavao da dokumentuje njihovo prisustvo iza drveća i u žbunju između obližnjih zgrada.<sup>43</sup>

Tokom avgusta napadnuta je i novinarka Marija Čolaković. U bazi mreže SafeJournalists stoji da je fotoreporterka od strane pripadnika policije pretučena teleskopskim palicama. Marija Čolaković, u pres prsluku i sa novinarskom akreditacijom, zadobila je vidljive povrede na rukama i nogama.<sup>44</sup>

Za vreme protesta u Čačku, dok je pratio šetnju nezadovoljnih građana do kuće načelnika čačanske policije od koga se tražila ostavka jer je, prema rečima građana, na prethodnom protestu u stomak udario demonstranta koga su tokom lišenja slobode držala dva policajaca — odgovorni urednik portala N2 Nenad Nešović sa obližnje stambene zgrade pogođen je jajima.<sup>45</sup>

## Napad na novinare tokom izveštavanja sa pokušaja blokade zgrade suda u Novom Sadu

Dok su pripadnici policije potiskivali građane sa ulaza u zgradu suda u Novom Sadu, kako bi zaposlenima obezbedili ulaz, novinarku redakcije N1 Leu Apro i glavnog urednika portala Razglas Žarko Bogosavljević, koji su na sebi imali pres prsluke i sa sobom nosili legitimaciju — napali su pripadnici policije. Iako su novinari više puta ponovili da su na novinarskom zadatku, policajci su ih udarali rukama i štitovima.<sup>46</sup>

U izjavi za UNS, novinarka je rekla da zbog napada oseća bol u ruci, te da će se obratiti lekaru. Bogosavljević je ispričao da su napadima bili izložene i druge kolege novinari, ali da su Lea Apro i on, budući da su se nalazili u prvom redu, napadu bili najizloženi.<sup>47</sup>

Stručna javnost pružila je podršku kolegama i tražila da pripadnici policije prekinu sa agresivnim ponašanjem prema novinarima.<sup>48</sup>



Novinarka Lea Apro neposredno nakon napada policije (foto: Žarko Bogosavljević)

## Slučaj Ljubomira Stefanovića, glavnog urednika Jutjub kanala Slavija info

Nakon što je Ljubomir Stefanović, urednik Jutjub kanala Slavija info, na društvenoj mreži X postavio pitanje: „Da li je ovo tačno i moguće?“, kao komentar na navodni akt kojim je predsednik Republike Srbije Aleksandar Vučić pomilovao sebe i članove svoje porodice u slučaju eventualnog izvršenja nekog krivičnog dela do datuma kad je akt sačinjen, policija je Stefanoviću pretresla stan, oduzela mu dva mobilna telefona i odvela ga u policijsku stanicu, gde mu je određeno zadržavanje u trajanju od 48 časova. Istom prilikom policija je pretresla i stan njegove sestre, kojoj su oduzeta dva stacionarna kompjutera i dva laptopa. Stefanoviću je na teret stavljeno izvršenje krivičnog dela Falsifikovanje isprave.<sup>49</sup> Nakon usvajanja žalbe na rešenje o zadržavanju (žalbu je podneo njegov branilac Nikola Lakić), Stefanović je pušten.<sup>50</sup>

U komentaru koji je dao, Stefanovićev branilac istakao je to da njegov klijent nije izvršio niti jedno krivično delo i potcrtao činjenicu da sporni dokument nije bio korišćen u nekom postupku. Osim toga, branilac Drugo osnovno javno tužilaštvo u Beogradu smatra nenadležnim za vođenje rečenog postupka.<sup>51</sup>

Nezavisno udruženje novinara Srbije, javno reagujući, ukazalo je na to da se prilikom određivanja policijskog zadržavanja, kao i tokom preduzimanja svih drugih mera propisanih zakonom, moraju poštovati i striktno promenjivati sve procedure. Sud NUNS-a je da arbitrarni pretresi stanova, određivanje policijskog zadržavanja, zaplena sredstava komunikacije — sve ono sa čim se suočio Ljubomir Stefanović — predstavlja grubo kršenje prava građana, zbog čega će, ukoliko se ta praksa bude nastavila, bavljenje novinarskim poslom postati nemoguće.<sup>52</sup>



foto: Gilles Lambert na Unsplash-u

Stefanović se i ranije obraćao javnosti sa tvrdnjama da zbog svoje uređivačke politike trpi pritiske. U oktobru prošle godine obavestio je medije da je prisilno, i bez osnova, odveden u prostorije BIA, u kojima je proveo četiri sata. Za to vreme, prema njegovim rečima, nije mu bilo dozvoljeno da kontaktira sa svojim advokatom, a mobilni telefon i ključ od automobila bili su mu privremeno oduzeti. Prema Stefanovićevim rečima, u poslednjih pet godina proveo je više od 197 sati u zadržavanjima na graničnim prelazima RS, a skoro 90 puta bio je zaustavljan i pretresan. Tim zaustavljanjima i pretresanjima, istakao je Stefanović, svedočio je njegov maloletni sin. Krivična prijava koju je Ljubomir Stefanović podneo protiv direktora BIA i protiv 11 NN lica (pripadnika BIA), zbog postojanja osnova sumnje da su izvršili krivično delo Zloupotreba službenog položaja iz člana 359 KZ, Nesavestan rad u službi iz člana 361 stav 1 KZ-a i Protivpravno lišenje slobode iz člana 132 stav 2 KZ-a — bila je odbačena.

Nezavisno udruženje novinara Srbije i više organizacija civilnog sektora podneli su krivičnu prijavu zbog postojanja osnova sumnje da je na Stefanovićevom telefonu, tokom njegovog boravka u prostorijama Policijske stanice Voždovac, upotrebljen Cellebrite alat, koji se koristi za otključavanje telefona i preuzimanje podataka, čime je otvorena mogućnost za instalaciju NoviSpy špijunskog softvera. Navode iz prijave tužilaštvo još uvek ispituje.

Više o slučaju Ljubomira Stefanovića u Monitoringu medijske scene u Republici Srbiji za mesec [oktobar](#) i [decembar](#) 2024. godine.

## **Pretnje novinarima N1 i ometanja tokom izveštavanja sa protesta u Vrbasu**

Na protestu u Vrbasu, tokom izveštavanja koje se u programu emitovalo uživo, na novinarku Jelenu Mirković i snimatelja TV N1 Denijala Dabića najmanje pet lasera uputile su pristalice vladajuće stranke koje su se nalazile u blizini prostorija SNS-a. Uz psovke i druge pogrdne reči, novinarka i snimatelj nazvani su „ustašama”. Jedan broj okupljenih pristalica SNS-a bili su muškarci obučeni u crne majice, sa crnim kačketima na glavi i fantomkama na licu.<sup>53</sup> Psovke i uvrede, kako je novinarka navela u izjavi za Asocijaciju nezavisnih elektronskih medija, bile su usmerene na članove njihovih porodica, što ih je posebno uznemirilo. Jedan od „vođa” grupe, opisala je novinarka, pokretima ruke u predelu vrata podražavao je klanje.<sup>54</sup>

Novinarska udruženja i medijske asocijacije pružile su podršku kolegama. Zahteva se hitna reakcija nadležnih državnih organa, a od policije se traži da novinarima obezbede uslove da sa terena izveštavaju neometano.<sup>55</sup>

## Oduzimanje telefona Danici Ilić, novinarki redakcije Kompas

Danica Ilić bila je na svom novinarskom zadatku. Želela je da snimi obraćanje predsednika Aleksandra Vučića pristalicama SNS-a okupljenim ispred prostorija stranke u Ulici Kneza Miloša u Beogradu. Na sebi je imala vidno istaknuta novinarska obeležja (press prsluk i novinarsku legitimaciju). Nakon što je predsednik završio svoj govor, novinarka, snimajući njegov silazak sa bine, obratila mu s ciljem da joj dâ izjavu. Kako bi pridobila predsednikovu pažnju, pozvala se na njihovo poznanstvo iz vremena kada je Aleksandar Vučić bio ministar informisanja, a ona radijska novinarka. Koračajući ka stranačkim prostorijama, predsednik joj je rukom dao znak da može da mu priđe. Novinarka je krenula za njim, kad se, kako je ispričala, ispred nje isprečila grupa muškaraca u crnim majicama, organizovana tako da su oko predsednika formirali obruč. Novinarka ih je pitala ko su i gde su im legitimacije. Kada je pokušala da prođe, iz obruča je istupio izrazito krupan muškarac, koji joj je, rekla je novinarka, „svom silinom” oteo telefon i, kako joj se učinilo, bacio ga ispod reportažnih kola parkiranih u blizini. Njeni pokušaji da pronađe telefon — ostali su bez uspeha. Sve to vreme, muškarci organizovani u obruč gazili su je po rukama, lagali je i na druge načine ponižavali. Bilo joj je jasno u koliko nebezbednoj situaciji se nalazi. „Na pet metara od predsednika države, ja sam se osetila izuzetno nebezbedno. Radila sam u Kini, Šri Lanci, Mauritaniji, Alžiru, Maroku i Turskoj. Nikada se nisam osetila nebezbedno na svom radnom mestu kao sinoć. Na pet metara od predsednika države”.<sup>56</sup>

Ovo nije prvi put da je novinarka Danica Ilić sprečena u obavljanju svog novinarskog zadatka. Početkom godine ministar finansija oteo joj je mobilni telefon dok je pokušavala da od njega uzme izjavu (o tome više u [Monitoringu medijske scene u Republici Srbiji za mesec januar 2025. godine](#)).

Stručna javnost oštro je reagovala povodom svega što je novinarka doživela obavljajući svoj posao.<sup>57</sup>

## Pretnje upućene Nusreti Brunčević, novinarki medija Takt info

U bazi mreže SafeJournalists zabeležen je incident kom je, od strane policijskog službenika, bila izložena novinarka Nusreta Brunčević.<sup>58</sup>

Za vreme intervencije koju su policijski službenici vršili nad demonstrantima na ulazu u sud u Novom Pazaru, novinarka je svedočila dobacivanju jednog pripadnika policije studentkinjama koje su se nalazile u prvim redovima. Nakon što je čula neprimerene komentare koje im upućivao, novinarka je od policijskog službenika tražila da se predstavi, imajući u vidu da na sebi nije imao istaknuto ime i prezime. On je to isprva odbio da učini, a potom je izgovorio samo ime. Prezime je prećutao. Iza toga, rekla je novinarka, obratio joj se rečima da je „nebitna” i poručio joj: „Videćemo se”. Na novinarkino pitanje da li je zaista izgovorio ono što je čula, podrugljivo je dao potvrđan odgovor. Stav komandira kom je Nusreta Brunčević prijavila slučaj bio je da ona treba da se udalji sa lica mesta.<sup>59</sup>

## Pretnje upućene redakciji A1 TV iz Novog Pazara

Nezavisno udruženje novinara Srbije prijavilo je pretnje koje je redakcija A1 TV iz Novog Pazara primila na svom Instagram nalogu, ispod inserta iz intervjuja koji je Enes Radetinac, glavni urednik i novinar tog medija, vodio sa dr Rešadom ef. Plojovićem. Reč je o sledećoj pretnji: „Prvo pobiti ove medije, pa će s ljudima lako”.<sup>60</sup>

Slučaj je evidentiran u bazi koju vodi mreža SafeJournalists.



Policijski kordon na građanskom protestu  
(foto: Gavriilo Andrić)

## Pretnje upućene Nenadu Kulačinu, koautoru podkasta „Dobar, loš, zao”

Novinaru Nenadu Kulačinu pretnje su upućene kao direktna poruka koju je primio na Instagram nalogu svog podkasta „Dobar, loš, zao”. Pretnja je usledila kao odgovor na story koji je predstavljao isečak iz poslednje epizode podkasta. Kulačinu su upućene sledeće reči: „Govno ustaška bagro, NABIJEM TE NA USTAŠKU MAMU i tatu i sve živo što imaš, budalo ustaška!!! JEBEM LI TI MRTVO kopile, USTAŠKO GOVNO...”<sup>61</sup>

Pretnje su prijavljene Posebnom tužilaštvu za visokotehnološki kriminal.<sup>62</sup>

Autorima podkasta „Dobar, loš, zao” godinama unazad prete. Potpomognut od strane Pen centra, Marko Vidojković je rešio da napusti Srbiju, dok je Kulačinova odluka, zbog porodičnih razloga, bila da ostane u zemlji.<sup>63</sup>

## Hajka na karikaturu

Nakon što se na naslovnici dnevnog lista Danas pojavila [karikatura](#) Predraga Koraksića Koraksa, redakciji su, putem aplikacije Mesindžer, stigle pretnje. Poručeno im da će ih pogoditi „bomba ili zolja, pa da se razlete”, kao i „da će im doći kući malo”.

U provladinim tabloidima usledila je serija tekstova čija se sadržina nije bitno razlikovala od rečene pretnje. Koraks je optužen za to da priziva smrt predsednika i da poziva na terorizam. Autor je poruku svoje karikature približio rečima da se njom aludira na psihičko stanje predsednika Srbije, međutim, tabloidi su nastavili da pozivaju tužilaštvo da zbog ilustracije reaguje.<sup>64</sup>

Pretnje su prijavljene Posebnom tužilaštvu za visokotehnološki kriminal.<sup>65</sup>

Reakcija stručne javnosti nije izostala.<sup>66</sup>



Karikatura "Vučić eksplodira"  
(autor: Predrag Koraksić Koraks)

## **Pretnje upućene novinarima portala Autonomija**

Redakcija portala Autonomija, putem zvanične Fejsbuk stranice, primila je preteću poruku u kojoj su novinari portala nazvani „komunoustašama” i poručeno im je da će „za objave svi dobiti nagradu sa po dva 9,2 mm”.<sup>67</sup>

Nezavisno društvo novinara Vojvodine informisalo je javnost da je, pre nego što je poruka stigla, portal Autonomija izveštavao o incidentima koji su se dogodili za vreme otvaranja izložbe u Bačkom Petrovcu i o sukobu do kog je došlo na Limanu između građana i onih koji su uništavali javnu imovinu.<sup>68</sup>

Udruženja NDNV i ANEM pretnju su prijavili nadležnom javnom tužilaštvu.<sup>69</sup>

Reakcija stručne javnosti ni u tom slučaju nije izostala.<sup>70</sup>

## **Pretnje upućene Sanji Ignjatović Eker, dopisnici TV Nova**

Nakon što je izveštavala sa protesta u Novom Sadu 14. avgusta, Sanja Ignjatović Eker, dopisnica TV Nova iz tog grada, počela je da prima putem društvenih mreža užasavajuće pretnje. Pretilo se i njoj lično i njenoj porodici.<sup>71</sup> Jedna od poruka koja se odnosila na njeno dete glasi: „N1 će ti detetu biti N6... N6 ćeš saznati šta znači, objasnićemo ti uskoro kopile jevrejsko”.<sup>72</sup>

Kako su saopštili iz TV Nova, pretnjama je prethodila serija uvreda upućenih novinarki sa TV Informer. Početni impuls za takav verbalni odnos prema njoj, navode iz redakcije, dali su predsednik RS Srbije Aleksandar Vučić, telefonskim putem se uključujući u program TV Informer, i ministar unutrašnjih poslova Ivica Dačić, na konferenciji za medije održanoj iste večeri.<sup>73</sup>

U saradnji sa NUNS-om, pretnje upućene Sanji Ignjatović Eker prijavljene su Posebnom odeljenju za visokotehnološki kriminal.<sup>74</sup>

Novinarki su snažnu podršku pružili kolege i stručna javnost.<sup>75</sup>



Verica Marinčić (foto: privatna arhiva)

## **Pretnje upućene novinarima medija Magločistač, IN medija, Južne vesti, N1, Nova, Danas i Insajder**

Reakciji portala Magločistač prećeno je putem interneta. U komentaru ispod vesti, novinarima se poručuje: „Decu ti je\*em zaklanu i iskopanih očiju, tebi i magločistaču”.<sup>76</sup> (Novinari portala Magločistač sa pretnjama se ne suočavaju prvi put. Kao i o prethodna dva slučaja, onom iz 2017. godine i onom iz januara tekuće godine, i o ovom je obavešteno Posebno tužilaštvo za visokotehnoški kriminal.)<sup>77</sup>

Tri dana nakon što je redakciji portala Magločistač stigla pretnja, redakcija portala IN Medija dobila je, sumnja se od iste osobe, sledeću poruku: „Pumpam vam zaklanu decu smradovi. Bando bezobraznika i huligani. Biće građanskog rata i daće Bog meni će ruke biti krvave”. Pretnje su prijavljene nadležnom tužilaštvu.<sup>78</sup>

Glavna urednica portala IN medija Verica Marinčić duži vremenski period trpi pritiske, uvrede, pretnje i fizičke napade. Napad kom je u februaru ove godine bila izložena zajedno sa Miodragom Blečićem, svojim kolegom iz redakcije — dobio je sudski epilog. (Više o tom slučaju u [Monitoringu medijske scene u Srbiji za mesec februar 2025. godine](#).) Napadač je pred sudom priznao izvršenje krivičnog dela Ugrožavanje sigurnosti. Oglašen je krivim i osuđen na uslovnu kaznu zatvora u trajanju od šest meseci ukoliko krivično delo ne ponovi u naredne dve godine. Određena mu je i mera zabrane prilaska i komunikacije sa oštećenima u trajanju od godinu dana.<sup>79</sup> Novinarka je, komentarišući presudu, ponovila reči koje je izgovorila u policiji i tužilaštvu. Za napad ne krivi napadača, već „celu plejadu” sa političke scene, kao i tabloide koji združeni grade narativ kojim se i napadač poslužio.<sup>80</sup>

Tokom avgusta prećeno je i redakciji medija Južne vesti. Anonimni korisnik ostavio im je sledeći komentar: „Zreli ste za streljanje”.<sup>81</sup>

Novinarki TV N1 Žaklini Tatalović pretnje su upućene putem aplikacije Mesindžer. U poruci koju je poslalo lice koje je i ranije pokušavalo sa njom da stupi u kontakt, rečeno joj je da će se „videti ispred N1“, a da će njih (odnosi se na novinare), blokirati, zatvoriti i zapaliti. Pretnje su prijavljene Posebnom tužilaštvu za visokotehnološki kriminal.<sup>82</sup>

Novinaru TV N1 Mladenu Savatoviću, preko društvene mreže Fejsbuk, poručeno je: „Ovog geja Savatovića ću prebiti samo da ga sretnem negde“. U dogovoru sa NUNS-om, Pretnje novinarima N1 prijavljene su Posebnom tužilaštvu za visokotehnološki kriminal.<sup>83</sup>

Glavnoj urednici medija Insajder Brankici Stanković i novinarima medija N1, Danas i Nova S, preko društvene mreže X, poslata je poruka: „I tako, ovako ili onako, počela da gori N1. Nek se sprema Danas i Nova. Da se usred Beograda ne ponovi Šarli Ebdo. Insajder, za tebe Brankice imamo specijalne planove. Otrovnica si kao zmija...“. Asocijacija nezavisnih elektronskih medija tim povodom je podnela prijavu nadležnim državnim organima.<sup>84</sup>

Sve navedene pretnje stručna javnost najoštrije je osudila.<sup>85</sup>

## **Ometanje ekipe TV N1 u izveštavanju sa protesta ispred zgrade Filozofskog fakulteta u Novom Sadu**

Tokom trajanja protesta ispred zgrade Filozofskog fakulteta u Novom Sadu, pripadnik Žandarmerije zahtevao je od snimatelja TV N1 da isključi reflektor jer, navodno, svetlom uperenim u oči policijskih službenika, ometa ih u obavljanju dužnosti. Savatović je pripadniku Žandarmerije objasnio da su on i kolega novinarska ekipa, na zadatku, te da im je reflektor neophodan. Pripadnik Žandarmerije se na Savatovićeve reči nije mnogo obazirao, već im je poručio da će biti uhapšeni.<sup>86</sup>



foto: This guy shoots na Unsplash-u

## Hakerski napad na Dnevni evropski servis (DES) agencije Beta i na medij Epicentar press

Agenciji Beta hakovana je baza Dnevni evropski servis (DES), specijalizovana za oblast evropskih politika i proces evrointegracije Srbije. Reč je o tzv. ransomware napadu, uz pomoć kog se pristup računarskom sistemu ili uskladištenim podacima ograničava, da bi se potom tražila otkupnina za povraćaj okupiranog sadržaja.<sup>87</sup> Zakonska zastupnica agencije Beta izjavila je da otkup neće biti plaćen, jer ne postoje jasne garancije da će nakon plaćanja otkupa — servis biti vraćen.<sup>88</sup>

Šteta je nedugo nakon nemilog događaja sanirana, te će se nova produkcija obavljati preko sajta Bete.<sup>89</sup>

NUNS je slučaj prijavio Posebnom tužilaštvu za visokotehnoški kriminal, a novinarska udruženja zahtevala su da reakcija nadležnih institucija bude hitna.<sup>90</sup>

Osim agencije Beta, hakerskom napadu bio je izložen i medij Epicentar press iz Čačka. Portal nije radio 24 sata, a njihova zvanična Fejsbuk stranica u više navrata je bila „obarana”.<sup>91</sup>

Glavna urednica Milena Gavrilović obznanila je da su od provajdera dobili obaveštenje da se na nalogu sajta nalaze kompromitovani fajlovi, zbog čega on privremeno mora biti suspendovan. Stav redakcije je da će javnost o svim događajima u gradu i državi nastaviti da obaveštavaju objektivno i pravovremeno.<sup>92</sup>

Slučaj je, u saradnji sa Nezavisnim udruženjem novinara Srbije, prijavljen nadležnim državnim organima.<sup>93</sup> Stručna javnost je reagovala, podsećajući na to koliko je važno da lokalni mediji sačuvaju nezavisnost.<sup>94</sup>

## **Odbačena krivična prijava podneta zbog pretećih poruka upućenih Vojinu Radovanoviću, novinaru dnevnog lista Danas**

U novembru prošle godine Udruženje novinara Srbije podnelo je krivičnu prijavu protiv člana Gradskog veća grada Beograda Slobodana Šolevića zbog uvredljivih i pretećih poruka koje je uputio novinaru dnevnog lista Danas Vojinu Radovanoviću. Tužilaštvo je zauzelo stav da ne postoje dokazi koji bi potvrdili osnove sumnje da je Šolević izvršio krivično delo Ugrožavanje sigurnosti.<sup>95</sup>

Incident u kom je Šolević uputio Radovanoviću pretnje i uvrede dogodio se, rekao je Radovanović u tužilaštvu, u Skupštini Grada Beograda. Uredno akreditovan, novinar je izveštavao sa za taj dan zakazane sednice. Primitivši ispred Skupštine Simu Spasića, predsednika Udruženja porodica kidnapovanih, nestalih i ubijenih na Kosovu i Metohiji, kako viče u megafon i odbija nalog obezbeđenja da se povuče iz zgrade Skupštine, Radovanović je počeo da snima. Kako je opisao, u jedno trenutku pojavio se Šolević, koji ga je upitao da li snima zato što je Spasiću taj snimak potreban. Novinar ga je uputio u to da se nalazi na profesionalnom, novinarskom zadatku, i tada je Šolević od njega počeo da zahteva da obriše snimak. Novinaru se unosio u lice, psovao mu majku i pretio. Obezbeđenje, kom se Radovanović obratio, pravilo se da ništa ne vidi. Tvrdnju da ništa nisu primetili, sadrži i izjava koju su dali policiji.<sup>96</sup>

Snimak koji je načinio tokom tog događaja, Radovanović je dostavio nadležnim državnim organima. Stav tužilaštva bio je da se na snimku ne vide radnje koje je Radovanović opisao, da se ne čuju pretnje koje su mu upućene i da Radovanović na sebi nema vidno obeležje novinarske profesije. Snimke koje je policija od nje zahtevala, Skupština Grada Beograda nije dostavila, obrazlažući nemogućnost da ih dostavi rečima da su snimci, usled protoka vremena, automatski obrisani.<sup>97</sup>

Navode da je pretio Radovanoviću — Šolević je negirao. Novinar, prema Šolevićevim rečima, na sebi nije imao vidno novinarsko obeležje, zbog čega nije znao da je na profesionalnom zadatku. U izjavi koju je Šolević dao tužilaštvu, stoji da je njegova namera bila da zaustavi Sima Spasića da ne pravi buku, a da je Radovanovića zamolio da ne snima kako bi se sprečio eventualni incident.<sup>98</sup>

## **Odbijanje prigovora izjavljenog povodom napada na snimatelja Mirka Todorovića**

Više javno tužilaštvo u Novom Sadu odbilo je prigovor koji je protiv rešenja o odbačaju krivične prijave podnete protiv Vuka Raonića izjavio snimatelj Mirko Todorović. Napad se dogodio u novembru prošle godine. Snimatelj je izveštavao sa protesta ispred prostorija SNS-a, kad se Raonić zaletio prema njemu i oborio ga na zemlju. (Više o tom slučaju u Monitoringu medijske scene u Srbiji za mesec jul 2025. godine).

\*\*\*

## Kamen u skupoj cipeli

Istraživačka mreža OCCRP i istraživački portal KRIK objavili su audio snimak i transkript razgovora za koji tvrde, pozivajući se na izvor i dokumentaciju do koje su došli, da je vođen između generalnog direktora kompanije United Group Stena Milera i direktora Telekoma Vladimira Lučića. Tokom razgovora direktor Telekoma rekao je Mileru da je predsednik Republike Srbije zatražio smenu Aleksandre Subotić, izvršne direktorke kompanije United Media, u okviru koje posluju mediji: N1, Nova S, Danas, Radar, Forbs Srbija, Sport Klub i drugi. Kako se navodi u tekstu koji je objavio istraživački portal KRIK, Miler je objasnio Lučiću da je svestan toga da predsednik nije zadovoljan time što Aleksandra Subotić još uvek nije smenjena, ali da mu za realizaciju njenog otpuštanja treba još vremena. Za smenu mu je neophodno da kompaniju učini „veoma malom u Srbiji”, te da je zatim „odvoji”. U tekstu se kaže da je Lučić obavestio Milera da je o smeni Aleksandre Subotić predsednik Republike Srbije razgovarao i sa Nikosom Statopulosom, predsednikom investicionog fonda BC Partners za Evropu — većinskim vlasnikom kompanije United Group.<sup>99</sup>

Kako se u tekstu portala KRIK kaže, Vladimir Lučić je tokom odgovaranja na pitanja novinara, sasvim u suprotnosti sa sadržinom objavljenog snimka, negirao da je sa Milerom razgovarao o smeni Aleksandre Subotić i da je tu smenu zatražio predsednik Republike Srbije.<sup>100</sup> Prema Lučićevim rečima, bio je to poslovni sastanak u kom je ukazano na nepravilnosti u poslovanju kompanije United Media.<sup>101</sup>

Iz kabineta predsednika Republike Srbije demantovane su informacije do kojih su došli OCCRP i portal KRIK, a Aleksandra Subotić je za portal KRIK izjavila da razgovor o njenoj smeni smatra jasnom namerom vlasti da oslabi medijske slobode u Srbiji.<sup>102</sup>

Nakon objavljivanja snimka, urednici medija N1, Nova, Danas i Radar održali su sastanak na kom su odlučili da od upravnog odbora kompanije United Group zahtevaju da se sprovede istraga o Milerovim navodima iz objavljenog razgovora, a Statopulosu su pozvali da javnost informiše o tome kakva je priroda njegovog odnosa sa predsednikom Republike Srbije Aleksandrom Vučićem.<sup>103</sup>

Iz kompanije United Group potvrđena je informacija da su Lučić i Miler razgovarali. Prema njihovim rečima, u pitanju je poslovna komunikacija obavljena zbog transakcija s početka tekuće godine, između United Group i Telekoma Srbija, u kojima je United Group Telekomu prodala različitu imovinu. Razgovor su opisali kao nezakonito snimljenu poslovnu konverzaciju koja nije objavljena u celosti, zbog čega ne odražava pravu prirodu razgovora koji su Miler i Lučić vodili. Navodi da je Telekom Srbija u vezi sa statusom Aleksandre Subotić direktno ili indirektno vršio pritisak na kompaniju United Media — negirani su, uz napomenu da je Aleksandra Subotić na menadžerskoj poziciji, te da njena uloga nije urednička.<sup>104</sup>

Tokom posete Stena Milera Beogradu, novinarka N1 Ana Novaković, u želji da od generalnog direktora kompanije United Group lično dobije odgovore na pitanja koja objavljeni razgovor nameće, uputila se u beogradski hotel u kom je odseo. Kada ga je uočila i obratila mu se, šef osoblja hotela otrgao joj je telefon, ne želeći da joj ga vrati dok hotel ne napusti. Kako je portal Nova.rs izvestio, nedugo zatim pojavio se advokat Telekom koji je bio i Milerov pravni zastupnik. Od novinarkinje su tražili da snimak obriše. Kako je Ana Novaković odbila da to učini, zahtev su povukli. Prema novinarkinom svedočenju, advokat ju je upozorio na to da je (navodno) izvršila niz krivičnih dela, što može biti uzrok za otkaz. Istom prilikom, osim Ane Novaković, zadržan je i reporter portala Nova.rs Jovan Mladenović.<sup>105</sup>

Novinarska udruženja i medijske asocijacije osudile su (fizičko) sprečavanje novinarkinje da Mileru postavi pitanja o mogućem vršenju uticaja na uređivačku politiku medija.<sup>106</sup>



### III MONITORING PROCESA USVAJANJA NOVIH ZAKONA

O procesu izmena Zakonika o krivičnom postupku i Krivičnog zakonika biće reči u Monitoringu medijske scene za mesec septembar, budući da je Ministarstvo pravde o rečenim zakonima, putem e-konsultacija, pokrenulo (ili nastavilo) javnu raspravu 10. septembra 2025. godine.

# IV IMPLEMENTACIJA POSTOJEĆIH PROPISA

## Projektno sufinansiranje

Asocijacija nezavisnih elektronskih medija, Nezavisno udruženje novinara Srbije, Udruženje novinara Srbije, Lokal Pres i Asocijacija medija uputili su na adresu Ministarstva informisanja i telekomunikacija predlog za izmenu pravila u oblasti projektnog sufinansiranja medijskih sadržaja. Predlozi su formulisani nakon što su održane konsultacije između predstavnika rečenih udruženja, članova ovogodišnjih konkursnih komisija i predstavnika Saveta za štampu.<sup>107</sup>

Nalazi Asocijacije nezavisnih elektronskih medija pokazuju da 19 lokalnih samouprava, od 174 konkursa raspisana za sufinansiranje medijskog sadržaja, nije dodelilo sredstva namenjena medijima.<sup>108</sup>

U saradnji sa Udruženjem novinara Srbije, Asocijacija nezavisnih elektronskih medija izradila je Analizu procesa sufinansiranja projekata proizvodnje medijskih sadržaja u Srbiji za 2025. godinu. Pokazalo se da je, i inače problematičan, proces projektnog sufinansiranja medijskih sadržaja vraćen nekoliko koraka unazad.

Ključni zaključci do kojih se došlo jesu sledeći:

- Svrha u koju će dodeljena novčana sredstva biti iskorišćena — sasvim je upitna.
- Najveći problem, kao i prethodnih godina, predstavlja sastav komisija. (Iako su izmene zakona iz 2023. godine išle ka tome da se poboljša proces izbora članova komisija, vlast je u hodu pronalazila načine da određene kandidate favorizuje.)
- Bez efekta su ostale reakcije relevantnih novinarskih i medijskih udruženja na nepravilnosti primećene tokom praćenja procesa projektnog sufinansiranja.
- Jedinstveni informacioni sistem koji je počeo sa radom 2025. godine — nije doprineo tome da se postupak projektnog sufinansiranja olakša i unapredi.<sup>109</sup>

ANEM je objavio bazu raspisanih konkursa za projektno sufinansiranje medijskih sadržaja od javnog interesa u Srbiji za 2025. godinu. U bazi su dostupni podaci i dokumentacija za 174 konkursa raspisana od strane Ministarstva informisanja i telekomunikacija, Autonomne pokrajine Vojvodine i lokalnih samouprava.<sup>110</sup>

# V SLAPP TUŽBE USMERENE PROTIV NOVINARA I MEDIJA

---

Privredni sud u Beogradu doneo je prvostepenu presudu kojom je odbijen tužbeni zahtev izdavača dnevnog lista Kurir da se izdavači portala KRIK i dnevnog lista Danas obavežu da tužiocu naknade iznos štete koju su mu (navodno) prouzrokovali objavljivanjem analize „Naslovne strane 2023: Šest novina, više od 1150 manipulacija” portala Raskrikavanje. U tužbi, kao i tokom postupka, tužilac je tvrdio da su tuženi sa njim u odnosu konkurenta, te da su objavljivanjem tekstova o načinu na koji izveštava dnevni list Kurir, izvršili radnju nelojalne tržišne utakmice. Tužbom je tražena naknada nematerijalne štete u iznosu od 11.000.000,00 rsd.<sup>111</sup>

Protiv rečene odluke suda izdavač dnevnog lista Kurir izjavio je žalbu.

U maju ove godine pravnosnažno je okončan postupak koji je izdavač istog dnevnog lista pokrenuo protiv udruženja „Mreža za istaživanje kriminala i korupcije” izdavača portala KRIK, Slavko Ćuruvija fondacije, izdavača portala Cenzolovka, privrednog društva „Dan graf” d.o.o. Beograd, izdavača dnevnog lista Danas i Udruženja „Centar za interkulturnu komunikaciju” — zbog objavljivanja analize „Na naslovnica pet novina blizu 1.200 lažnih i neutemeljenih vesti u 2020. godini” KRIK-ovog portala Raskrikavanje. (Više u Monitoringu medijske scene u Republici Srbiji za mesec maj 2025. godine.)

## Podrška:

Ovaj projekat finansira  
Evropska unija



**#EY  
ЗА ТЕБЕ**

B | T | D

The Balkan Trust  
for Democracy



**Norway**

A PROJECT OF THE GERMAN MARSHALL FUND

## Nosilac:



## Partneri:



Centar za razvoj lokalnih medija

**INS AJDER**

Ova publikacija objavljena je uz finansijsku pomoć Evropske unije, Norveške i Balkanskog fonda za demokratiju, projekta Nemačkog Maršalovog fonda SAD. Za njegovu sadržinu isključivo je odgovorna Asocijacija nezavisnih elektronskih medija i ta sadržina nužno ne izražava zvanične stavove Evropske unije, vlade Norveške, Nemačkog Maršalovog fonda i Balkanskog fonda za demokratiju.

- 1 [„Serbia: over 30 journalists attacked in under two months, RSF urges EU to strongly condemn record wave of violence”](#), saopštenje organizacije Reporteri bez granica objavljeno 28. 8. 2025. godine na sajtu te organizacije.
- 2 [„NUNS: Avgust rekordan po napadima na novinare i novinarke: 46 incidenta za mesec dana, 14 napada od strane policije”](#), autori Marija Babić i Rade Đurić, tekst je objavljen 5. 9. 2025. godine na sajtu NUNS-a.
- 3 [„Državni zvaničnici u avgustu targetirali medije 137 puta: Više od 20 puta označeni kao teroristi, fašisti i nacisti”](#), tekst je objavljen 11. 9. 2025. godine na portalu Bezbedni novinari, izvor FoNet.
- 4 [„Poliicijska brutalnost u garaži Vlade Republike Srbije”](#), autorke: Jelena Zorić i Gordana Andrić, tekst je objavljen 15. 9. 2025. godine na portalu BIRN.
- 5 [„Novinarke protiv nasilja: TV Informer nezakonito prikazivala intimne fotografije studentkinje”](#), saopštenje grupe Novinarke protiv nasilja prema ženama objavljeno je 21. 8. 2025. godine na sajtu Cen-zolovka; [„Svi mi smo Nikolina: Informer prekršio više zakona i odredbi Kodeksa novinara”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 21. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„Neprihvatljivo objavljivanje intimnih fotografija Nikoline Sindelić na Televiziji Informer, komentari Vučićevića na te fotografije zabrinjavajući”](#), saopštenje UNS-a objavljeno 21. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 6 [„Pretnje medijima i medijskim udruženjima, NUNS i nezavisni mediji i novinari, Beograd, 25. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 7 [„ANEM alarm: Kampanja protiv advokata Ivana Ninića i targetiranje televizija Nova S i N1 - nedopustiv poziv na linč”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 25. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 8 [Snimak napada dostupan na X nalogu portala Mašina.](#)
- 9 [„SafeJournalists: Država mora da zaštiti rad novinara u Srbiji i hitno istraži napad na Darka Simića”](#), saopštenje mreže SafeJournalists objavljeno 6. 8. 2025. godine.
- 10 [„ANEM alarm: Potrebna hitna reakcija nadležnih zbog napada na novinara tokom izveštavanja sa protesta”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 6. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 11 [„Stvarni napadi na novinare, Andrej Stamenković, Vrbas, 12. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 12 [„Eskalacija sukoba u Vrbasu i Bačkoj Palanci”](#), tekst je objavljen 12. 8. 2025. godine na portalu Mašina.
- 13 [„Ekipa N1 napadnuta, policija nije reagovala”](#), tekst je objavljen 13. 8. 2025. godine na sajtu N1.
- 14 [„NUNS: Avgust rekordan po napadima na novinare i novinarke: 46 incidenta za mesec dana, 14 napada od strane policije”](#), autori Marija Babić i Rade Đurić, tekst je objavljen 5. 9. 2025. godine na sajtu NUNS-a.
- 15 [„ANEM alarm: Da li će ikada policija početi da radi svoj posao?”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 13. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„SafeJournalists: Policija opet nije zaštitila novinare/ke tokom protesta u više gradova u Srbiji”](#), saopštenje mreže SafeJournalists objavljeno 13. 8. 2025. godine na sajtu te mreže; [„UNS: Policija da reaguje na napade na novinare i medijske radnike”](#), saopštenje UNS-a objavljeno 13. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 16 [„ANEM alarm: Potrebna hitna reakcija nadležnih zbog napada na novinara tokom izveštavanja sa protesta”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 6. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„SafeJournalists: Država mora da zaštiti rad novinara u Srbiji i hitno istraži napad na Darka Simića”](#), saopštenje mreže SafeJournalists objavljeno 6. 8. 2025. godine; [„UNS: Nadležni da reaguju i kašnjavaju napade na novinare i medijske radnike”](#), saopštenje UNS-a objavljeno 6. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 17 [„Stvarni napadi na novinare, Marko Dragoslavić, Beograd, 12.08.2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 18 [Objava Marka Dragoslavića postavljena je 12. 8. 2025. godine na društvenoj mreži X.](#)
- 19 [„UNS: Kazniti napadače na novinare”](#), saopštenje UNS-a objavljeno 13. 8. 2025. godine na sajtu tog

udruženja.

- 20 [„NUNS i ANEM: Hitno identifikovati i procesuirati osobu koja je uputila pretnje redakciji „Danas“, kao i napadača na Marka Dragoslavića](#)”, saopštenje objavljeno 13. 8. 2025. godine na sajtu dnevnog lista Danas; [„UNS: Kazniti napadače na novinare”](#), saopštenje UNS-a objavljeno 13. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 21 [„Napadnuta dvojica novinara u incidentima u Novom Sadu, jedan u Urgentnom”](#), tekst je objavljen 13. 8. 2025. godine na sajtu Autonomija.
- 22 [„UNS prijavio napad na Nikolu Bilića, slučaj preuzelo Više tužilaštvo u Novom Sadu”](#), autor A. M., tekst je objavljen 15. 8. 2025. godine na sajtu UNS-a.
- 23 Isto.
- 24 Isto.
- 25 [„Novinari Nikola Bilić i Žarko Bogosavljević ispričali su UNS-u kako su napadnuti sinoć u Novom Sadu”](#), autor A. M., tekst je objavljen 14. 8. 2025. godine na sajtu UNS-a.
- 26 [„Saopštenje: ugrožavanje bezbednosti i prava na izveštavanje novinarkama ZOOMERA od strane policije”](#), tekst je objavljen 14. 8. 2025. godine na portalu Zoomer.
- 27 [„Kao da sam na ratištu, a ne usred Novog Sada: Novinari i fotoreporter o noći u kojoj su projektili leteli oko glava”](#), autor Danijel Apro, tekst je objavljen 15. 8. 2025. godine na sajtu Cenzolovka.
- 28 Isto.
- 29 Isto.
- 30 [„Brutalni napadi na novinare/ke i medijske radnike/ce tokom protesta u Srbiji”](#), saopštenje novinarskih i medijskih organizacija iz Srbije i regiona objavljeno 14. 8. 2025. godine na sajtu NUNS-a.
- 31 Isto.
- 32 Isto.
- 33 [„Novinarske i medijske organizacije: Crvena linija pređena — Brutalni napadi na novinare/ke i medijske radnike/ce tokom protesta u Srbiji”](#), saopštenje novinarskih i medijskih organizacija iz Srbije i regiona objavljeno 14. 8. 2025. godine na sajtu Slavko Ćuruvija fondacije.
- 34 [„Međunarodna i Evropska federacija novinara traže od srpske policije da zaustavi nasilje nad novinarima”](#), tekst je objavljen 20. 8. 2025. godine na sajtu N1.
- 35 [„EK za N1: EU snažno osuđuje svaki vid nasilja, uključujući pretnje novinarima u Srbiji”](#), autor Nikola Radišić, tekst je objavljen 14. 8. 2025. godine na sajtu N1.
- 36 [„Novinara Vuka Cvijića policija mučki napala s leđa”](#), tekst je objavljen 16. 8. 2025. godine na sajtu medija Radar.
- 37 Isto.
- 38 Isto.
- 39 [„Vuk Cvijić je bio jedina meta, nije nasumično odabran”](#), tekst je objavljen 23. 8. 2025. godine na sajtu portala Radar.
- 40 [„ANEM alarm: Policijsko oslepljivanje novinara Vuka Cvijića”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 16. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„UNS osuđuje napad na Vuka Cvijića, tražimo reagovanje unutrašnje kontrole policije”](#), saopštenje UNS-a objavljeno 16. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 41 [Snimak novinark portala Zoomer Theodore Šulj dostupan na društvenoj mreži Fejsbuk.](#)
- 42 [„NUNS: Avgust rekordan po napadima na novinare i novinarke: 46 incidenta za mesec dana, 14 napada od strane policije”](#), autori: Marija Babić i Rade Đurić, tekst je objavljen 5. 9. 2025. godine na sajtu NUNS-a; [„Stvarni napadi na novinare, Više TV ekipa, izveštača i fotoreportera, Beograd, 14.08.2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 43 [„Stvarni napadi na novinare, Relja Jarkovački, Beograd, 14. 8.2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 44 [„Stvarni napadi na novinare, Marija Čolaković, Beograd, 15. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze mreže

SafeJournalists.

- 45 [„Novinar iz Čačka pogođen jajima tokom izveštavanja sa protesta”](#), tekst je objavljen 17. 8. 2025. godine na sajtu N1, izvor agencija Beta.
- 46 [„UNS: Da budu kažnjeni policajci koji su fizički napali novinare u Novom Sadu”](#), saopštenje UNS-a objavljeno 20. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 47 Isto.
- 48 [„ANEM alarm: Policija napala novinare ispred novosadskog suda \(VIDEO\)”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 20. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„UNS: Da budu kažnjeni policajci koji su fizički napali novinare u Novom Sadu”](#), saopštenje UNS-a objavljeno 20. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 49 Član 355 Krivičnog zakonika (“Sl. glasnik RS”, br. 85/2005, 88/2005 - ispr., 107/2005 - ispr., 72/2009, 111/2009, 121/2012, 104/2013, 108/2014, 94/2016, 35/2019 i 94/2024).
- 50 [„Stvarni napadi na novinare, Ljubomir Stefanović, Beograd, 4. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze napada na novinare koju vodi mreža SafeJournalists.
- 51 [„Advokat Lakić: Novinar Slavija Info Stefanović pušten na slobodu”](#), tekst je objavljen 3. 8. 2025. godine na sajtu agencije Beta.
- 52 [„NUNS: Pritvaranje urednika „Slavije info” predstavlja opasnu praksu koja se može negativno odraziti na slobodu izražavanja”](#), saopštenje NUNS-a objavljeno 4. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 53 [„Pristalice SNS-a uperili lasere u ekipu N1: Ometali izveštavanje i vređali novinarku”](#), tekst je objavljen 10. 8. 2025. godine na sajtu N1.
- 54 [„ANEM alarm: Pretnje klanjem, ometanje laserima, gnusne uvrede i psovke za novinarku i snimatelja N1 u Vrbasu”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 11. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 55 Isto, [„NUNS: Dva ozbiljna incidenta – još jedan alarm da su novinari u Srbiji nezaštićeni”](#), saopštenje NUNS-a objavljeno 12. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 56 [„Novinarki ispred stranačkih prostorija SNS u Beogradu oduzet telefon kad je pokušala da od Vučića uzme izjavu”](#), prilog je objavljen 14. 8. 2025. godine na portalu N1.
- 57 [„Brutalni napadi na novinare/ke i medijske radnike/ce tokom protesta u Srbiji”](#), saopštenje novinarskih i medijskih organizacija iz Srbije i regiona objavljeno 14. 8. 2025. godine na sajtu ANEM-a.
- 58 [„Pretnje smrću i fizičkoj sigurnosti novinara, Nusreta Brunčević, Novi Pazar, 12. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 59 Isto.
- 60 [„Pretnje smrću i fizičkoj sigurnosti novinara, A1TV i Enes Radetinac, Novi Pazar 7. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 61 [„Pretnje smrću i fizičkoj sigurnosti novinara, Nenad Kulačin, Beograd, 8. 8. 2025. - SafeJournalists”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 62 Isto.
- 63 [„ANEM Alarm: Retorika vlasti, umesto da bude sankcionisana – širi se kao epidemija”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 8. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 64 [„Pretnje medijima i organizacijama, Redakcija Danas, Beograd, 11. 8. 2025. - SafeJournalists”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 65 Isto.
- 66 [„NUNS i ANEM: Pretnje i napadi na novinare moraju odmah biti sankcionisani”](#), zajedničko saopštenje NUNS-a i ANEM-a objavljeno na 12. 8. 2025. godine na sajtovima tih udruženja.
- 67 [„Pretnje smrću i fizičkoj sigurnosti novinara, Autonomija, Novi Sad, 10. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists; [„NDNV: Pretnja smrću upućena redakciji portala Autonomija.info”](#), saopštenje NDNV-a objavljeno 11. 10. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 68 [„NDNV: Pretnja smrću upućena redakciji portala Autonomija.info”](#), saopštenje NDNV-a objavljeno 11. 10. 2025. godine na sajtu tog udruženja.

- 69 Isto.
- 70 [„NDNV: Pretnja smrću upućena redakciji portala Autonomija.info”](#), saopštenje NDNV-a objavljeno 11. 10. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„UNS: Pronaći i kazniti odgovorne za pretnju redakciji portala Autonomija.info”](#), saopštenje UNS-a objavljeno 11. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„NUNS: Dva ozbiljna incidenta – još jedan alarm da su novinari u Srbiji nezaštićeni”](#), saopštenje NUNS-a objavljeno 12. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 71 [„ANEM osuđuje pretnje reporterke Nove i poziva predsednika i tabloide da prekinu s etiketiranjem novinarki i novinara”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 15. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 72 Isto.
- 73 [„TV Informer targetira novinarku Sanju Ignjatović Eker, upućene joj ozbiljne pretnje putem društvenih mreža”](#), tekst je objavljen 15. 8. 2025. godine na sajtu Nova.rs.
- 74 [„Pretnje smrću i fizičkoj sigurnosti novinara, Sanja Ignjatović Eker, pretnja 1, Novi Sad, 14. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists; [„Pretnje smrću i fizičkoj sigurnosti novinara, Sanja Ignjatović Eker, pretnja 2, Novi Sad, 14.08.2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 75 [„Opasna eskalacija napada na N1 i Novu – pozivamo EU na hitnu reakciju”](#), tekst je objavljen 15. 8. 2025. godine na sajtu N1; [„ANEM osuđuje pretnje reporterke Nove i poziva predsednika i tabloide da prekinu s etiketiranjem novinarki i novinara”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 15. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„NDNV: Osuđujemo brutalne pretnje novinarki TV Nova, Vučić i Dačić javno da se izvine”](#), saopštenje NDNV-a objavljeno 15. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„NUNS: Sve brutalniji napadi i pretnje novinarima i novinarkama”](#), saopštenje NUNS-a objavljeno 15. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„UNS: Pronaći i kazniti odgovorne za pretnje novinarki TV Nova Sanji Ignjatović Eker”](#), saopštenje UNS-a objavljeno 15. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 76 [„Pretnje smrću i fizičkoj bezbednosti novinara, Redakcija Magločistača, Subotica, 15. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 77 Isto.
- 78 [„Pretnje medijima i medijskim udruženjima, In Medija, Indijija, 18. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 79 [„Verica Marinčić: Nije kriv čovek koji me je napao, on govori isto što i političari i Informer”](#), autorka Jovana Stevanović, tekst je objavljen 28. 8. 2025. godine na sajtu potala Cenzolovka.
- 80 Isto.
- 81 [„Pretnje smrću i fizičkoj sigurnosti novinara”](#), Južne vesti, Niš, 28.08.2025. godine”, izvod iz baze SafeJournalists mreže.
- 82 [„Pretnje smrću i fizičkoj sigurnosti novinara, Zaklina Tatalović, Beograd, 14. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze mreže SafeJournalists.
- 83 [„Pretnje smrću i fizičkoj sigurnosti novinara, Mladen Savatović, Beograd, 19. 8. 2025. godine”](#), izvod iz baze SafeJournalists mreže.
- 84 [„ANEM alarm: Jezive pretnje N1, Novoj, Danasu i Insajderu na mreži X, prijavljene tužilaštvu”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 23. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.
- 85 [„NUNS: Sve brutalniji napadi i pretnje novinarima i novinarkama”](#), saopštenje NUNS-a objavljeno 15. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„ANEM alarm: Krivična prijava zbog pretnji Magločistaču”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 16. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„ANEM alarm: Nakon Magločistača, ista osoba šalje pretnje i IN Mediji”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 19. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„NUNS: Hitno identifikovati i procesuirati osobu koja preti novinarima N1”](#), saopštenje NUNS-a objavljeno 19. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„UNS: Kazniti odgovorne za pretnje novinarima i medijima”](#), saopštenje UNS-a objavljeno 20. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„ANEM alarm: Jezive pretnje N1, Novoj, Danasu i Insajderu na mreži X, prijavljene tužilaštvu”](#), saopštenje ANEM-a objavljeno 23. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; [„UNS: Nadležni da kazne odgov-](#)

orne za pretnje novinarima N1, Danasa, Nove S i Insajdera”, saopštenje UNS-a objavljeno 23. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; „[NUNS: Hitno reagovati na nove pretnje novinarima – institucije da prestanu da žmure na pozive na ubistvo](#)”, saopštenje NUNS-a objavljeno 25. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; „[NUNS: Institucije moraju pokazati da je nasilje prema novinarima nedopustivo](#)”, saopštenje NUNS-a objavljeno 28. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; „[UNS: Pronaći i kazniti odgovorne za pretnje upućene redakciji Južnih vesti](#)”, saopštenje UNS-a objavljeno 29. 8.2025. godine na sajtu tog udruženja.

86 „[Pripadnik Žandarmerije pretio ekipi N1 hapšenjem zbog reflektora](#)”, prilog je objavljen 28. 8. 2025. godine na portalu N1.

87 „[Hakerski napad na specijalizovani evropski servis Bete](#)”, tekst je objavljen 7. 8. 2025. godine na sajtu agencije Beta.

88 „[UNS: Pronaći i kazniti odgovorne za hakerski napad na Dnevni evropski servis agencije Beta](#)”, saopštenje UNS-a objavljeno 8. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.

89 „[Hakerski napad na specijalizovani evropski servis Bete](#)”, tekst je objavljen 7. 8. 2025. godine na sajtu agencije Beta.

90 „[Napadi na medije i organizacije, Beta, Beograd, 7. 8. 2025. - SafeJournalists](#)”, izvod iz baze mreže SafeJournalists.

91 „[Napadi na medije i organizacije, Epicentar press, Čačak, 11. 8. 2025. godine](#)”, izvod iz baze mreže SafeJournalists.

92 „[Čačanski portal nije radio 24 časa zbog sajber napada](#)”, tekst je objavljen 12. 8. 2025. godine na sajtu dnevnog lista Danas, izvor Beta.

93 Isto.

94 „[NUNS: Sajber napadi i sistematsko uskraćivanje prava na izveštavanje lokalnih medija](#)”, saopštenje NUNS-a objavljeno 13. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.

95 „[UNS vesti :: Odbačena krivična prijava novinara Vojina Radovanovića protiv gradskog većnika Slobodana Šolevića za ugrožavanje sigurnosti](#)”, autor K. K. N., tekst je objavljen 7. 8. 2025. godine na sajtu UNS-a.

96 Isto.

97 Isto.

98 Isto.

99 „[Razgovor Lučića i Milera: 'Predsednik je tražio da se brzo zameni Aleksandra Subotić'](#)”, autorke Vesna Radojević i Kadidža Šarif, tekst je objavljen 27. 8. 2025. godine na sajtu portala KRIK.

100 Isto.

101 „[Lučić: Na čelu United Media bio advokat blizak ruskim oligarsima, firma Aleksandre Subotić izvlačila milione iz Net TV](#)”, tekst je objavljen 31. 8. 2025. godine na sajtu UNS-a, izvor Euronews Srbija.

102 Isto.

103 „[Urednici UM u Srbiji traže hitnu istragu i utvrđivanje odgovornosti nakon razgovora Stena Milera sa direktorom srpskog Telekomu](#)”, tekst je objavljen 29. 8. 2025. godine na sajtu portala Danas.

104 „[United Group potvrdila razgovor Milera i Lučića, negirala da je bilo pritisaka da se smeni Subotić](#)”, tekst je objavljen 29. 8. 2025. godine na portalu KRIK, izvor: KRIK, N1.

105 „[VIDEO Novinarku N1 privelo obezbeđenje nakon pokušaja da postavi pitanja direktoru United Grupe, zadržan i novinar Nova.rs, pušteni nakon sat vremena](#)”, tekst je objavljen 27. 8. 2025. godine na sajtu Nova.rs.

106 „[NUNS: Fizičko sprečavanje novinarkе Ane Novaković da postavi pitanja u vezi sa opstankom nezavisnih medija je direktan napad na slobodu medija](#)”, saopštenje NUNS-a objavljeno 28. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; „[UNS: Nedopustivo otimanje telefona novinarki N1 u hotelu 'Bristol'](#)”, saopštenje UNS-a objavljeno 28. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja; „[ANEM alarm: Pod pretnjom hapšenjem](#)

[žandarm tražio gašenje reflektora na kameri N1](#)”, saopštenje ANEM-a objavljeno 28. 8. 2025. godine na sajtu tog udruženja.

107 [„Medijska i novinarska udruženja uputila MIT-u predlog za izmenu pravila u oblasti projektnog sufinansiranja medijskih sadržaja”](#), saopštenje ANEM-a, UNS-a, PU Lokal Pres, NUNS-a i Asocijacije medija objavljeno na sajtu UNS-a 26. 8. 2025. godine.

108 [„Još 19 lokalnih samouprava nije dodelilo sredstva na medijskim konkursima”](#), tekst je objavljen 13. 8. 2025. godine na sajtu ANEM-a.

109 [„Analiza procesa sufinansiranja projekata proizvodnje medijskih sadržaja u Srbiji u 2025. godini”](#), autorka Kristina Kovač Nastić, analiza je objavljena u avgustu 2025. godine na sajtu ANEM-a.

110 [Konkursi - Projektno sufinansiranje](#)

111 [„Sud odbio tužbu Kurira protiv KRIK-a”](#), autorka Isidora Martać, tekst je objavljen 13. 8. 2025. godine na sajtu portala KRIK.